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Protokół Nr  43/2014 

ze wspólnego  posiedzenia wszystkich stałych komisji Rady Gminy Ryjewo   

z  dnia  23 czerwca  2014 roku  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Józef Gutowski                - Wójt Gminy  

2. Pan Sławomir Słupczyński     - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Zdunek         - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies              - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

 

Posiedzenie poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu, która powitała zebranych na 

posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2013.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok. 

 

Pan Józef Gutowski: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 19.506.658,30 zł wykonano w 

wysokości  19.176.210,50 zł,  co stanowi 98,3 %.Dochody uzyskano z tytułu: 

 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)   4.173.866,90 zł 

 Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa   1.602.297,62 zł 

 Dotacji celowych  4.147.277,16 zł 

 Subwencji ogólnych  8.760.505,00 zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy pozyskanych z innych źródeł                                                    

492.263,82 zł   

   

Głównym źródłem dochodów gminy 2013 roku były subwencje ogólne stanowiące  45,7% 

udziału w dochodach gminy, kolejnym dochody własne gminy 21,8 %. oraz dotacje celowe, 

których udział w dochodach gminy wynosił 21,6 %. Subwencje oraz dotacje celowe wpływały 

na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów własnych  

wykonano w wysokości 94,6 %, uzyskując środki na kwotę 4.173.866,90 zł. Najwyższe 

dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 Podatku od nieruchomości na kwotę 1.251.009,45 zł, co stanowi 6,5% udziału w dochodach 

gminy  

 Podatku rolnego na kwotę  970.648,09 zł,  stanowiącą 5,1%  udziału w dochodach gminy. 

 

Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 31.12.2013 roku  przedstawia się następująco: 

1. w podatku od nieruchomości  268.324,46 

2. w podatku  rolnym  66.703,38    

3. w podatku od środków transportowych  5.193,80 

4. w podatku leśnym  115,84 
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Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 18.693.176,30 zł wykonano w wysokości   

17.785.714,25 zł,  tj. w  95,1 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 17.290.380,53 zł  tj. 

95,4 %  planu, a na wydatki majątkowe 495.333,72 zł tj. 88,2% planu. W ramach wydatków 

bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy 

w tym:                                                                      

1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.419.494,50 zł, 

2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.087.316,96 zł, 

3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.401.495,86 zł, 

4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.516.738,62 zł. 

5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  2.147.910,72 zł.  

 

Przekazano dotacje: 

1. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  118.000,00 zł, 

2. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  485.503,74 zł,  

3. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  558.578,91 

zł. 

          

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.162.082,65 zł,  co stanowi 6,7 % 

wydatków bieżących gminy. Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu 

terytorialnego przekazano kwotę  32.252,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  

określone w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy  

zaplanowano  z tytułu wolnych środków w wysokości  250.000,00 zł, wykonano w wysokości 

356.866,42 tj. w 142,7 % .  

Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  1.063.482,00 zł, wykonano w  100,0 % tj. w 

kwocie  1.063.482,00 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie 

z umowami zawartymi z bankami w tym na wyprzedzające finansowanie zadania 

realizowanego z udziałem środków europejskich 147.310,00. Wynik Finansowy Gminy  na 

31.12.2013 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  1.390.496,25zł. 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi  6.951.686,- zł.   

Wszystkie zobowiązania gminy dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane były zgodnie z 

zawartymi umowami. Gmina posiada należności wymagalne na dzień 31.12.2013roku w 

wysokości 1.237.210,32 zł. Należności te powstały z tytułów dostaw usług dla ludności 

świadczonych w   Zespole Szkół w Ryjewie w wysokości 426,57; Szkole Podstawowej w 

Straszewie w wysokości 179,58; wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  620.780,32 zł, 

oraz zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę  

615.823,85 zł. Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 31.12.2013r.  

 

 Pani Małgorzata Zdunek: Sprawozdanie zostało wykonane na dzień 30.06. i do dnia 

dzisiejszego stany niektórych pozycji uległy zmianie. 

 

Przewodnicząca obrad: Czemu w podatku i opłatach komunalnych dochody nie są 

zrealizowane? 

 

Pani Małgorzata Zdunek:  Na niektóre pozycje dochodów nie mamy wpływu. Podatek 

dochodowy od osób fizycznych jest od nas nie zależy, bo związany jest z ilością pracujących 

mieszkańców. Opłaty za gospodarowanie odpadami w trakcie roku zostały zmienione. Mamy 

teraz dwa sposoby naliczania i to ma wpływ na to, że wykonanie w tym dziale będzie mniejsze. 

Na tą pozycję ma również wpływ fakt, iż nie wszyscy mieszkańcy płacą. 
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Przewodnicząca obrad: Dlatego w szczególności musimy zwrócić uwagą na osoby, które nie 

płacą, żeby z czasem nie wyszło tak, że ci którzy uczciwie płacą będą musieli płacić na te 

zaległości.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali wykonanie budżetu gminy za rok 2013.  

 

Ad.2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

 - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2013 przedstawił Pan 

Kazimierz Zima Przewodniczący Rady, który poinformował, iż Regionalna Izba 

Obrachunkowa przedstawiła podobnie jak Komisja Rewizyjna pozytywną opinie z wykonania 

budżetu za 2013 rok w związku z powyższym przygotowano uchwałę o przyjęciu 

sprawozdania z wykonania budżetu.   

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

-  Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo przedstawił 

Pan Kazimierz Zima Przewodniczący Rady, który poinformował, iż Komisja Rewizyjna po 

rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu wystawiła pozytywną opinię oraz złożyła do 

Rady wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2013. 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa 

Gutowskiego przedstawił Pan Kazimierz Zima Przewodniczący Rady. 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na 

tworzenie nowych miejsc pracy związanych z daną inwestycją  oraz realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Ryjewo w ramach pomocy de minimis przedstawił Pan Sławomir 

Słupczyński, który wyjaśnił, iż poprzednia uchwała, która podjęta była w 2008 roku 

obowiązywała do 31.12.2013 roku wobec czego należało podjąć kolejną uchwałę. Okres 

obowiązywania tej uchwały obejmuje lata 2014-2020. Jedyna zmiana to umożliwienie 

przedsiębiorcom prowadzącym działalność usługową skorzystanie z tej ulgi.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014 przedstawiła Pani 

Małgorzata Zdunek, która poinformował, iż zmiany dotyczą: 

- przeznaczenia 15.901,00 zł na zapłatę za pomoc w przeprowadzeniu procedury odzyskania 

podatku VAT; 

- przeznaczenia 8.000,00 zł na zakup pompy na oczyszczalnie ścieków; 

- zwiększenia o 21.253 zł środków na remonty dróg; 

- przeznaczenia 10 tyś. zł na wyposażenie sali komputerowej w Szkole Podstawowej w 

Straszewie.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
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- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 

lata 2014 – 2024 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż uchwała jest 

konsekwencją wprowadzonych do budżetu zmian w uchwale wcześniejszej.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie dokonania  zmian  w  treści  Uchwały  Nr XL/274/10  Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  

Pomocy  Społecznej w Ryjewie przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, 

iż zmiana ta dotyczy wprowadzenie tzw. karty dużej rodziny, dzięki którym rodziny 

wielodzietne będą mogły korzystać z różnego rodzaju zniżek.    

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie  zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa 

w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu 

rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2014 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek, która 

poinformowała, iż uchwała ta dotyczy zabezpieczonej w budżecie pożyczki na sfinansowanie 

środków z dofinansowania  budowy boiska wielofunkcyjnego przy Gminnym Ośrodku Kultury 

w Ryjewie.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad.3. Sprawy bieżące. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynęło uzupełnione podanie Pani Elżbiety Posim 

oraz Magdaleny Strzelec. Dotyczy wykupu 3,5 m
2
 gruntu przy budynku  na działce nr 404. 

Toczy się  już postępowanie w Nadzorze Budowlanym dotyczący samowoli budowlanej. 

 

- Radni nie wyrazili zgody na sprzedaż z uwagi na fakt, iż ilość metrów podana we wniosku 

nie odpowiada faktycznie zajętej powierzchni.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Czy wiadomo kiedy będzie wykonany tzw. falownik na górnym 

terenie? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zamontowanie tego falownika zależne jest od uzyskania dotacji z 

Urzędu Marszałkowskiego na budowę sieci wodociągowej. Wiemy, że wniosek przeszedł 

wszystkie etapy weryfikacji, niestety do dnia dzisiejszego nie mamy informacji czy środki te 

otrzymamy. 

 

Radny Zbigniew Reducha: Na jakim  etapie jest proces wprowadzenia obligacji 

komunalnych? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Na chwilę obecną wstrzymaliśmy wszelkie prace związane z 

wprowadzeniem obligacji z uwagi na fakt, iż ich wprowadzenie nie pozwoliłoby nam wykonać 

zaplanowanych na ten rok inwestycji min. budowy boiska przy GOK. Ewentualne 

wprowadzenie obligacji dotyczyć będzie końca tego roku bądź przyszłego.  

 

Radny Jan Koczara: Kiedy będą łatane dziury na drogach asfaltowych? 
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Pan Sławomir Słupczyński: Rozpoczną się one najprawdopodobniej jeszcze w tym tygodniu. 

Ogółem łatanie będzie dotyczyło ok. 800 m
2
 dróg gminnych. 

 

Radny Jan Koczara: A co z drogami wojewódzkimi na dolnym terenie? Kiedy dokończone 

zostanie łatanie dziur na tych drogach? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Z tego co wiemy, to te prace zostały już zakończone.  

 

Radny Jan Koczara: Te dziury wyglądają tak samo jak przed łataniem.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Wystosujemy pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej 

sprawie. 

 

Radny Jan Koczara: Mieszkańcy chcą by przestawiono przystanek autobusowy w Barcicach. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli taka jest wola mieszkańców to przystanek ten zostanie 

przestawiony.   

 

Radny Andrzej Barcik: Co z  naprawą ulicy Podgórnej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Ulica ta zostanie naprawiona w najbliższym czasie. 

 

Radny Roman Szaflik: Czy wiadomo kiedy będą koszone wały i czy jest możliwość 

wykoszenia w pierwszej kolejności części wału od strony drogi asfaltowej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Wiemy, że przetarg został już rozstrzygnięty, jeżeli chodzi o 

sposób koszenia to porozmawiamy z Zarządem Melioracji w tej sprawie.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca obrad podziękowała wszystkim za 

udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

  

Przewodnicząca Komisji 

Barbara Wolak 

Jerzy Paradowski 

Andrzej Barcik 

 

 

 


